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Protokół nr 3/2024 

z posiedzenia Komisji Strategii, Gospodarki i Ochrony Środowiska   

odbytego w dniu 19 czerwca 2024 r. w godz. od 15:30 do 16:35 

w sali 146 w Urzędzie Miejskim w Suwałkach przy ul. Mickiewicza 1. 

 

Obecni członkowie Komisji: 

1. Grzegorz Gorlo – Wiceprzewodniczący  

2. Tadeusz Czerwiecki  

3. Karol Korneluk 

4. Przemysław Turowski 

5. Wioletta Wawrukiewicz 

 

Nieobecni członkowie Komisji: 

1. Jarosław Schabieński – Przewodniczący  

 

W posiedzeniu udział wzięli:       
1. Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk  

2. Marcin Bonisławski – Nacz. Wydz. Rozwoju i Funduszy Zewnętrznych  

3. Jerzy Gałązka – p.o. Nacz. Wydz. Ochrony Środowiska 

4. Marcin Szypulski – Nacz. Wydz. Gospodarki Komunalnej i Nadzoru Właścicielskiego    

5. Małgorzata Włoskowska – Nacz. Wydz. Architektury   

6. Radosław Wysocki – Naczelnik Wydziału Geodezji i Gospodarki Nieruchomościami  

7. Michał Buczyński – Prezes PEC w Suwałkach Sp. z o.o.           

8. Łukasz Kurzyna – Prezes PWiK w Suwałkach Sp. z o.o.  

9. Tomasz Ostrowski – Prezes ZBM TBS w Suwałkach TBS Sp. z o.o. 

10. Eugeniusz Dariusz Przybysz – Prezes PGK w Suwałkach Sp. z o.o.     

11. Zbigniew Walendzewicz – Prezes PGO w Suwałkach Sp. z o.o.   

  

– Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 

 

Grzegorz Gorlo  – Wiceprzewodniczący Komisji powitał zebranych i przypomniał,  

że porządek posiedzenia został przesłany wraz z materiałami komisyjnymi. Zapytał o uwagi  

do przedstawionego porządku.  

 

Uwag nie wniesiono, wobec czego radni jednogłośnie przyjęli następujący porządek 

posiedzenia: 

1. Przyjęcie Protokołu nr 2/2024 z posiedzenia Komisji Strategii, Gospodarki i Ochrony 

Środowiska Rady Miejskiej w Suwałkach z dnia 22 maja 2024 r. 

2. Zaopiniowanie Raportu o stanie miasta 2023.  

3. Informacja z działalności Przedsiębiorstwa Gospodarki Odpadami w Suwałkach  

Sp. z o.o. za rok 2023.  

4. Sprawozdanie z działalności PGK w Suwałkach Sp. z o.o. w roku 2023. 

5. Informacja z działalności Przedsiębiorstwa Energetyki Cieplnej w Suwałkach Sp. z o.o.  

w 2023 roku.  
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6. Informacja z działalności Przedsiębiorstwa Wodociągów i Kanalizacji w Suwałkach  

Sp. z o.o. w 2023 r.   

7. Informacja z działalności Zarządu Budynków Mieszkalnych w Suwałkach TBS Sp. z o.o. 

w 2023 r.  

8. Zaopiniowanie projektu umowy z Fundacją Pro Sudovia dotyczącej realizacji 

przebudowy fragmentu ul. Bohaterów i Kawaleryjskiej.   

9. Zaopiniowanie wniosku o przyjęciu do planu sprzedaży nieruchomości stanowiących 

własność Miasta Suwałk. 

10. Zaopiniowanie wniosku o przyjęciu do planu sprzedaży. Ustanowienie odpłatnej 

służebności przesyłu na nieruchomości będącej w zasobie Miasta Suwałki. 

11. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie przyznania pierwszeństwa w nabyciu 

nieruchomości zabudowanych. 

12. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego 

planu zagospodarowania przestrzennego osiedla Zielona Górka w Suwałkach. 

13. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego 

planu zagospodarowania przestrzennego Śródmieścia w części obejmującej obszar 

ograniczony ulicami: Utratą, Sejneńską, rzeką Czarną Hańczą oraz terenem kolejowym  

w Suwałkach.   

14. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego 

planu zagospodarowania przestrzennego Śródmieścia w części obejmującej obszar 

ograniczony ulicami: Utratą, Sejneńską, Przytorową oraz terenem kolejowym w 

Suwałkach.  

15. Zaopiniowanie wniosku Komisji Skarg, Wniosków i Petycji w sprawie petycji 

dotyczącej uhonorowania Rodziny Lalewiczów. 

16. Wolne wnioski.  

 

Ad pkt. 1 

Przyjęcie Protokołu nr 2/2024 z posiedzenia Komisji Strategii, Gospodarki i Ochrony 

Środowiska Rady Miejskiej w Suwałkach z dnia 22 maja 2024 r. 

 

Członkowie Komisji nie wnieśli uwag, wobec czego protokół został przyjęty. 

 

Ad pkt. 2 

Zaopiniowanie Raportu o stanie miasta 2023.  

– Raport stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk powiedział, że dokument jest bardzo 

obszerny i na pewno trzeba iść w kierunku zmniejszenia jego treści. Zachęcił do zadawania 

pytań dotyczących przedstawionego materiału.   

 

Członkowie Komisji nie zgłosili wniosków i uwag i przystąpili do głosowania: 
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Głosowanie nad Raportem o stanie miasta 2023: 

za pozytywną opinią głosowało –  5 radnych                    

przeciw                                       –  0                    

wstrzymało się od głosu             –  0 

 

Komisja pozytywnie zaopiniowała Raport o stanie miasta 2023. 

– Opinia Komisji stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 

 

Ad pkt. 3 

Informacja z działalności Przedsiębiorstwa Gospodarki Odpadami w Suwałkach  

Sp. z o.o. za rok 2023.  

– Informacja stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 

 

Tadeusz Czerwiecki poruszyły temat budowy spalarni. Jak powiedział, na ubiegły rok była 

zaplanowana na ten cel pewna kwota. Zapytał czy inwestycja została wstrzymana.  

 

Zbigniew Walendzewicz – Prezes PGO odpowiedział, że inwestycja nie jest zagrożona. 

Wyjaśnił, jak wygląda sprawa związana z przetargami oraz staraniem o dofinansowanie 

inwestycji z NFOŚ.  

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta wyjaśnił, że zagrożenie związane jest z realizacją 

inwestycji w zakładanym terminie. Procedury się przedłużają, więc zapewne ten czas się 

wydłuży.  

 

Przemysła Turowski zapytał o wynagrodzenie z tytułu umów zlecenia, pojawia się wartość 

3-krotnie większa od planowanej. Zapytał czym jest to spowodowane.   

 

Zbigniew Walendzewicz – Prezes PGO powiedział, że Spółka nie posiada kadry 

inżynieryjnej, w związku z tym został zatrudniony pracownik na umowę zlecenie.  

 

Członkowie Komisji nie wnieśli uwag, wobec czego Informacja z działalności 

Przedsiębiorstwa Gospodarki Odpadami w Suwałkach Sp. z o.o. za rok 2023, została 

przyjęta. 

 

Ad pkt. 4 

Sprawozdanie z działalności PGK w Suwałkach Sp. z o.o. w roku 2023. 

– Sprawozdanie stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 

 

Tadeusz Czerwiecki zawnioskował o zwiększenie częstotliwości wywożenia śmieci z 

boksów śmietnikowych. Jak powiedział, kiedy kontenery na określone frakcje się zapełniają 

mieszkańcy wrzucają worki do pozostałych kontenerów a to źle wpływa na segregację 

odpadów. Dodał, że gdyby częstotliwość była większa, wówczas selekcja odpadów byłaby 

na wyższym poziomie. Podkreślił, że chodzi głównie o kontenery na plastik i papier.  
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Eugeniusz Dariusz Przybysz – Prezes PGK powiedział, że częstotliwość wywozu śmieci 

reguluje uchwała Rady Miejskiej. Jeśli uchwała zostanie zmieniona w tym zakresie, 

wówczas zostanie zawarta nowa umowa.  

Marcin Szypulski – Naczelnik Wydziału Gospodarki Komunalnej powiedział, że trwa 

analiza kosztów m.in. związana ze zwiększeniem częstotliwości wywozu śmieci. 

Zapowiedział, że po zakończeniu analizy temat będzie skierowany do omówienia przez 

merytoryczną komisję.  

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta dodał, że trzeba będzie przystąpić do zmiany 

regulaminu i prac nad wysokością opłat. Podkreślił, że Miasto nie osiąga wymaganych 

wskaźników selekcji i w związku z tym płaci kary z tym związane. Dodał, że większość 

samorządów ma problem z osiąganiem wskaźników, bo z roku na rok są one coraz wyższe.  

Wspomniał również, że zarządcy osiedli deweloperskich sygnalizują problemy związane ze 

zbyt małymi boksami śmietnikowymi, które nie są w stanie pomieścić wszystkich odpadów. 

Podkreślił, że częstsze odbieranie śmieci spowoduje zwiększenie kosztów, które będą 

musieli pokryć mieszkańcy.   

 

Małgorzata Włoskowska – Naczelnik Wydziału Architektury dodała, że zgodnie z 

nowelizacją ustawy, wiaty śmietnikowe będą musiały być trochę większe. Przepis ten będzie 

dotyczył nowo wydawanych pozwoleń na budowę.  

 

Eugeniusz Dariusz Przybysz – Prezes PGK dodał, że będzie wchodził system kaucyjny, 

który prawdopodobnie spowoduje, że tego plastiku będzie mniej i częściowo problem 

przepełnionych kontenerów zostanie rozwiązany. Szkła również będzie mniej. Temat trzeba 

dokładnie przeanalizować.  

 

Tadeusz Czerwiecki zapytał o wynik finansowy w zakresie wywozu nieczystości, gdzie 

wykazano stratę, natomiast jeśli chodzi o wynik finansowy w całości zakładu jest on na 

plusie.  

 

Eugeniusz Dariusz Przybysz – Prezes PGK wyjaśnił, że tabela odnosi się do wyników 

działalności w roku 2023, natomiast na wynik finansowy Spółki w 2023 roku wpłynęły 

również środki, które Miasto zwróciło Spółce za rok 2021 i 2022 za sfinansowanie zgodnie z 

umową kosztów odbioru odpadów.  

 

Wioletta Wawrukiewicz zapytała o przychody zakładu remontu taboru, ponieważ z danych 

wynika drastyczny spadek. 

 

Eugeniusz Dariusz Przybysz – Prezes PGK wyjaśnił, że z każdym rokiem sprzęt jest coraz 

starszy i trudno przewidzieć skalę napraw w danym roku. W poprzednim roku komercyjnych 

napraw było mniej i stąd spadek przychodów.   

 

Członkowie Komisji nie wnieśli uwag, wobec czego Sprawozdanie z działalności PGK  

w Suwałkach Sp. z o.o. w roku 2023, zostało przyjęte. 
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Ad pkt. 5 

Informacja z działalności Przedsiębiorstwa Energetyki Cieplnej w Suwałkach  

Sp. z o.o. w 2023 roku.  

– Informacja załącznik nr 6 do protokołu. 

 

Tadeusz Czerwiecki zapytał czy można się spodziewać obniżek cen za ciepło.  

 

Michał Buczyński – Prezes PEC odpowiedział, że obecna taryfa obowiązuje do 1 grudnia, 

po tym czasie będzie obowiązywała nowa, niższa taryfa, która w znacznym stopniu rzutuje 

na cenę.    

 

Grzegorz Gorlo zapytał, jak obecnie kształtują się ceny nośników energii, jak to było w 

czasie kryzysu i jakie ceny były przed kryzysem.  

 

Michał Buczyński – Prezes PEC odpowiedział, że w czasie kryzysu węgiel kosztował nawet 

1800 zł, natomiast teraz ceny są w okolicach 400 zł. Dodał, że przed kryzysem ceny 

wynosiły ok. 320-450 zł w zależności od koniunktury.  

 

Członkowie Komisji nie wnieśli uwag, wobec czego Informacja z działalności 

Przedsiębiorstwa Energetyki Cieplnej w Suwałkach Sp. z o.o. w 2023 roku, została przyjęta. 

 

Ad pkt. 6 

Informacja z działalności Przedsiębiorstwa Wodociągów i Kanalizacji w Suwałkach  

Sp. z o.o. w 2023 r.   

– Informacja stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 

 

Grzegorz Gorlo zapytał o planowane podwyżki i ich wpływ na zbilansowanie płynności 

Spółki.  

 

Łukasz Kurzyna – Prezes PWiK wyjaśnił, że Spółka nie ma problemów z płynnością a 

środki, które Spółka otrzymuje są wystarczające na pokrycie kosztów bieżących. Chodzi 

bardziej o finansowanie inwestycji i remontów. Podkreślił, że dużym wyzwaniem jest 

finansowanie inwestycji m.in. w zakresie kanalizacji sanitarnej, która musi być 

remontowana i rozbudowywana. Wyzwaniem jest również dostosowanie się do nowych 

wymogów w zakresie oczyszczalni ścieków.  

Trzecim wyzwaniem jest dyrektywa dotycząca miękkości wody i dodatkowego działu, który 

będzie musiał się tym zajmować. Wspomniał również, że kolejnym wyzwaniem będzie 

dyrektywa dotycząca cyberbezpieczeństwa. Do tej pory PWiK nie był tym objęty, ale 

wszystko wskazuje na to, że trzeba będzie te przepisy wdrożyć i to też będzie się wiązało z 

kosztami. Jak podkreślił, dodatkowe wpływy umożliwią racjonalną działalność Spółki.  

 

Członkowie Komisji nie wnieśli uwag, wobec czego Informacja z działalności 
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Przedsiębiorstwa Wodociągów i Kanalizacji w Suwałkach Sp. z o.o. w 2023 r., została 

przyjęta. 

Ad pkt. 7 

Informacja z działalności Zarządu Budynków Mieszkalnych w Suwałkach TBS  

Sp. z o.o. w 2023 r.  

– Informacja stanowi załącznik nr 8 do protokołu. 

 

Grzegorz Gorlo zapytał czy jest szansa na to, aby w zasobach ZBM były mieszkania 

socjalne dla rodzin wielodzietnych.  

 

Tomasz Ostrowski – Prezes ZBM w Suwałkach TBS Sp. z o.o. odpowiedział, że w 

zasobach Spółki jest ok. 1800 lokali mieszkalnych, z czego 173 lokale socjalne. Podczas 

przydziału mieszkania brane są pod uwagę dochody rodziny, ale również liczba osób 

wchodząca w skład tej rodziny.  

 

Członkowie Komisji nie wnieśli uwag, wobec czego Informacja z działalności Zarządu 

Budynków Mieszkalnych w Suwałkach TBS Sp. z o.o. w 2023 r., została przyjęta. 

 

Ad pkt. 8 

Zaopiniowanie projektu umowy z Fundacją Pro Sudovia dotyczącej realizacji 

przebudowy fragmentu ul. Bohaterów i Kawaleryjskiej.   

– Projekt umowy stanowi załącznik nr 9 do protokołu. 

 

Marcin Bonisławski – Naczelni Wydziału Rozwoju i Funduszy Zewnętrznych wyjaśnił, że 

Fundacja dysponuje budynkiem na rogu ul. Bohaterów i Kawaleryjskiej i chce tam 

prowadzić placówkę dziennego pobytu dla dzieci. Fundacja jest na etapie starania się o 

środki unijne na ten cel. Dodał, że aby to wszystko zafunkcjonowało niezbędne są miejsca 

parkingowe. Z projektu wynika, że te miejsca parkingowe wchodzą w pas drogowy i bez tej 

umowy te miejsca nie zostałyby wybudowane a placówka nie mogłaby działać. Stąd właśnie 

przedstawiony projekt umowy, który został już zaakceptowany przez Fundację. Dodał, że 

Fundacja aplikuje o środki zewnętrzne i kiedy je pozyskają to te prace przeprowadzą. 

 

Przemysław Turowski zapytał czy jest praktykowane sprawdzanie takiej fundacji pod 

względem wiarygodności a tym samym podpisywaniem umów.  

 

Marcin Bonisławski – Naczelni Wydziału Rozwoju i Funduszy Zewnętrznych powiedział, 

że jeśli chodzi o tę umowę jest ona w pełni zabezpieczona pod względem finansowym aktem 

notarialnym. Dodatkowo, Fundacja nie uzyska pozwolenia na użytkowanie, jeśli nie 

wywiąże się z umowy.   

Członkowie Komisji nie zgłosili wniosków i uwag i przystąpili do głosowania: 

Głosowanie nad projektem umowy: 

za pozytywną opinią głosowało –  5 radnych                    

przeciw                                       –  0                    
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wstrzymało się od głosu             –  0 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt umowy z Fundacją Pro Sudovia dotyczącej 

realizacji przebudowy fragmentu ul. Bohaterów i Kawaleryjskiej.   

– Opinia Komisji stanowi załącznik nr 10 do protokołu. 

 

Ad pkt. 9 

Zaopiniowanie wniosku o przyjęciu do planu sprzedaży nieruchomości stanowiących 

własność Miasta Suwałk. 

– Wniosek stanowi załącznik nr 11 do protokołu. 

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta wyjaśnił pokrótce o jakie nieruchomości chodzi.  

Członkowie Komisji nie zgłosili wniosków i uwag i przystąpili do głosowania: 

Głosowanie nad wnioskiem: 

za pozytywną opinią głosowało –  5 radnych                    

przeciw                                       –  0                    

wstrzymało się od głosu             –  0 

 

Komisja pozytywnie zaopiniowała wniosek o przyjęciu do planu sprzedaży nieruchomości 

stanowiących własność Miasta Suwałk. 

– Opinia Komisji stanowi załącznik nr 12 do protokołu. 

 

Ad pkt. 10 

Zaopiniowanie wniosku o przyjęciu do planu sprzedaży. Ustanowienie odpłatnej 

służebności przesyłu na nieruchomości będącej w zasobie Miasta Suwałki. 

– Wniosek stanowi załącznik nr 13 do protokołu. 

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta wyjaśnił, o jaką nieruchomość chodzi. Dodał, że 

PGE chce przeciągną tam sieć energetyczną.    

Członkowie Komisji nie zgłosili wniosków i uwag i przystąpili do głosowania: 

Głosowanie nad wnioskiem: 

za pozytywną opinią głosowało –  5 radnych                    

przeciw                                       –  0                    

wstrzymało się od głosu             –  0 

 

Komisja pozytywnie zaopiniowała wniosek o przyjęciu do planu sprzedaży nieruchomości 

stanowiących własność Miasta Suwałk. Ustanowienie odpłatnej służebności przesyłu na 

nieruchomości będącej w zasobie Miasta Suwałki. 

– Opinia Komisji stanowi załącznik nr 14 do protokołu 

 

Ad pkt. 11 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie przyznania pierwszeństwa w nabyciu 

nieruchomości zabudowanych. 
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– Projekt uchwały stanowi załącznik nr 15 do protokołu. 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta wyjaśnił, że działki są zabudowane garażami. Jest 

to na wniosek osób, które mają wybudowane garaże na gruncie miejskim i chcą nabyć tę 

nieruchomość pod garażami.  

Członkowie Komisji nie zgłosili wniosków i uwag i przystąpili do głosowania projektu 

uchwały.  

Głosowanie nad projektem uchwały: 

za pozytywną opinią głosowało –  5 radnych                    

przeciw                                       –  0                    

wstrzymało się od głosu             –  0 

 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie przyznania pierwszeństwa w 

nabyciu nieruchomości zabudowanych. 

– Opinia Komisji stanowi załącznik nr 16 do protokołu. 

 

Ad pkt. 12 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia 

miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego osiedla Zielona Górka w 

Suwałkach. 

– Projekt uchwały stanowi załącznik nr 17 do protokołu. 

 

Małgorzata Włoskowska – Naczelnik Wydziału Architektury wyjaśniła, że przystąpienie 

do sporządzenia nowego planu jest wywołane potrzebą aktualizacji obecnie obowiązujących 

planów i wnioskami właścicieli terenów, którzy zwrócili się o wprowadzenie w nich zmian. 

Jest również niezbędne w celu uporządkowania istniejącego zagospodarowania oraz 

dostosowania ustaleń planistycznych do obecnych uwarunkowań oraz przepisów ustawy o 

planowaniu i zagospodarowaniu przestrzennym.  

Członkowie Komisji nie zgłosili wniosków i uwag i przystąpili do głosowania projektu 

uchwały.  

Głosowanie nad projektem uchwały: 

za pozytywną opinią głosowało –  5 radnych                    

przeciw                                       –  0                    

wstrzymało się od głosu             –  0 

 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia 

miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego osiedla Zielona Górka w Suwałkach. 

– Opinia Komisji stanowi załącznik nr 18 do protokołu. 

 

Ad pkt. 13 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia 

miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego Śródmieścia w części 

obejmującej obszar ograniczony ulicami: Utratą, Sejneńską, rzeką Czarną Hańczą 
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oraz terenem kolejowym w Suwałkach.   

– Projekt uchwały stanowi załącznik nr 19 do protokołu. 

Małgorzata Włoskowska – Naczelnik Wydziału Architektury wyjaśniła, że przystąpienie 

do opracowania przedmiotowego planu wynika z potrzeby dostosowania ustaleń 

obowiązującego na tym terenie od 2011 roku planu, do aktualnych przepisów z zakresu 

planowania przestrzennego, polityki przestrzennej miasta zawartej w Studium uwarunkowań 

i kierunków zagospodarowania przestrzennego miasta Suwałk, zmian własnościowych, 

wydanych decyzji ZRiD oraz ustalenia zasad zabudowy do terenów nieobjętych 

obowiązującym planem na wschód od ul. Waryńskiego.  

Członkowie Komisji nie zgłosili wniosków i uwag i przystąpili do głosowania projektu 

uchwały.  

Głosowanie nad projektem uchwały: 

za pozytywną opinią głosowało –  5 radnych                    

przeciw                                       –  0                    

wstrzymało się od głosu             –  0 

 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia 

miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego Śródmieścia w części obejmującej 

obszar ograniczony ulicami: Utratą, Sejneńską, rzeką Czarną Hańczą oraz terenem 

kolejowym w Suwałkach.   

– Opinia Komisji stanowi załącznik nr 20 do protokołu. 

 

Ad pkt. 14 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego 

planu zagospodarowania przestrzennego Śródmieścia w części obejmującej obszar 

ograniczony ulicami: Utratą, Sejneńską, Przytorową oraz terenem kolejowym  

w Suwałkach.  

– Projekt uchwały stanowi załącznik nr 21 do protokołu. 

 

Małgorzata Włoskowska – Naczelnik Wydziału Architektury wyjaśniła, że przystąpienie 

do opracowania przedmiotowego planu wynika z potrzeby dostosowania ustaleń 

obowiązującego na tym terenie od 2011 roku planu, do aktualnych przepisów z zakresu 

planowania przestrzennego, polityki przestrzennej miasta zawartej w Studium uwarunkowań 

i kierunków zagospodarowania przestrzennego miasta Suwałk, zmian własnościowych, 

wydanych decyzji ZRiD oraz ustalenia zasad zabudowy do terenów nieobjętych 

obowiązującym planem na wschód od ul. Przytorowej.  

Członkowie Komisji nie zgłosili wniosków i uwag i przystąpili do głosowania projektu 

uchwały.  

Głosowanie nad projektem uchwały: 

za pozytywną opinią głosowało –  5 radnych                    

przeciw                                       –  0                    

wstrzymało się od głosu             –  0 
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Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia 

miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego Śródmieścia w części obejmującej 

obszar ograniczony ulicami: Utratą, Sejneńską, Przytorową oraz terenem kolejowym  

w Suwałkach. 

– Opinia Komisji stanowi załącznik nr 22 do protokołu. 

 

Ad pkt. 15 

Zaopiniowanie wniosku Komisji Skarg, Wniosków i Petycji w sprawie petycji 

dotyczącej uhonorowania Rodziny Lalewiczów. 

– Wniosek stanowi załącznik nr 23 do protokołu. 

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta powiedział, że w mieście jedna z ulic nosi nazwę 

Rodziny Rylskich. Może warto uhonorować kolejną zacną rodzinę. 

 

Tadeusz Czerwiecki powiedział, że po zapoznaniu się z biografiami wskazanych osób z 

tejże rodziny, w jego ocenie tylko Stanisław Lalewicz zasługuje na uhonorowanie, ponieważ 

pozostałe wskazane osoby jedynie uczyły się w Suwałkach. Dodał, że na Komisji Skarg, 

Wniosków i Petycji będzie wnioskował o wystosowanie pisma do wnioskodawcy z 

propozycją, aby uhonorować Stanisława Lalewicza.  

 

Karol Korneluk poprosił, aby zgodnie z wypowiedzią przedmówcy wstrzymać się na razie 

z procedowaniem tego wniosku do czasu wyjaśnienia docelowej nazwy. Wówczas będzie 

można tę konkretną nazwę wpisać od bazy nazw oczekujących na nadanie.  

Członkowie Komisji nie zgłosili wniosków i uwag i przystąpili do głosowania: 

Głosowanie nad wnioskiem: 

za pozytywną opinią głosowało –  0                

przeciw                                       –  0                    

wstrzymało się od głosu             –  5 radnych    

 

Komisja nie wypracowała opinii w sprawie wniosku Komisji Skarg, Wniosków i Petycji 

w sprawie petycji dotyczącej uhonorowania Rodziny Lalewiczów. 

– Opinia Komisji stanowi załącznik nr 24 do protokołu. 

 

Ad pkt. 16 

Wolne wnioski. 

 

Tadeusz Czerwiecki zapytał o pismo skierowane przez Wojewodę Podlaskiego w sprawie 

możliwości zakwaterowania migrantów.  

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta wyjaśnił, że prośba taka wpływa od Wojewody 

cyklicznie a Miasto jest zobowiązane aktualizować te dane.  
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Wspomniał również, że polecił, aby umieścić na stronie internetowej urzędu miejsca 

schronienia wraz z linkiem do mapki, aby mieszkańcy mogli się z tym zapoznać. Podkreślił, 

że nie chce wywoływać niepokoju i paniki wśród mieszkańców, ale trzeba zwracać uwagę na 

kwestie bezpieczeństwa i infrastrukturę krytyczną.  

Dodał, że będzie procedowany projekt ustawy o ochronie ludności i obronie cywilnej. Są tam 

określone zadania dotyczące m.in. schronów.  

 

Więcej wolnych wniosków nie zgłoszono.  

 

Wiceprzewodniczący podziękował wszystkim za obecność i merytoryczne głosy  

w dyskusji oraz zakończył posiedzenie Komisji.  

Na tym protokół zakończono. 

 

 

 

Wiceprzewodniczący  

Komisji Strategii i Rozwoju Gospodarczego 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

 

Grzegorz Gorlo 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Protokół sporządziła: Anna Przybycień 

 

Inspektor w Biurze Rady Miejskiej 
Urzędu Miejskiego w Suwałkach 


